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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Acko Ankarberg Johansson (KD)

2023/24:128 Kunskap om lipödem

I början av året mötte jag en kvinna som led av lipödem. Det är en kronisk 
sjukdom som innebär att fettcellerna växer. Sjukdomen, som nästan uteslutande 
drabbar kvinnor, kan var mycket smärtsam. Den är också trots att den varit 
känd länge relativt lite känd och förstådd inom vården.

Mitt möte med den drabbade kvinnan ledde till att jag i januari ställde en fråga 
till statsrådet Acko Ankarberg Johansson om vad som gjordes för att öka 
kunskapen om lipödem i vården. Jag har nu under den allmänna motionstiden 
följt upp min fråga med en motion som kräver åtgärder för att öka kunskapen i 
sjukvården om sjukdomen.

I januari svarade statsrådet mig att Statens beredning för medicinsk och social 
utvärdering (SBU) på regeringens uppdrag har utvärderat det vetenskapliga 
stödet för diagnostik och behandling av lipödem och konstaterat att det för 
närvarande saknas tillförlitliga studier om sjukdomen. Hon hänvisade också till 
att regeringen gett Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) i 
uppdrag att, i samarbete med Vetenskapsrådet, göra en analys av 
forskningsbehovet inom området kvinnors hälsa och sjukdomar.

Det har nu gått tio månader sedan jag ställde min fråga, och jag vill därför följa 
upp den. Kunskapen om lipödem är fortfarande bristfällig i svensk sjukvård, 
och det är angeläget att den förbättras.

Jag vill därför fråga statsrådet Acko Ankarberg Johansson:

 

Hur arbetar statsrådet i dag med att få fram tillförlitliga studier om och 
effektiva behandlingar av sjukdomen lipödem?

………………………………………

Lars Mejern Larsson (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-10-18
Besvaras senast
2023-10-25 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


